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Z á p i s n i c a 

 

z 5. zasadnutia Obecného zastupiteľstva vo Veľkom Orvišti 
konaného dňa 16.10.2023 

 

 

 

 

 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 

 

 

P r o g r a m : 
 

1. Otvorenie zasadnutia    
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  
3. Kontrola plnenia uznesení  
4. Parlamentné voľby 2023 - správa  
5. Správa audítora za rok 2022, Obec Veľké Orvište a OZ BOVO  
6. Stavebná komunikácia pre IBV Mlyn   
7. Návrh na zápis vecného bremena pre Mgr. Michal Deneš, Ing. Hana Macková 

8. Organizačný poriadok OcÚ  
9. Podnety a návrhy poslancov OcZ  

- budúcnosť ZŠ v obci  
- platové podmienky zamestnancov v ŠJ  

10. Rôzne (kultúrne akcie - Úcta k starším, Mikuláš, Zabíjačka, Ohňostroj, 
projektové zámery a realizácia projektov, práce zamestnancov a aktivačných 
zamestnancov, uvoľnenie obecného pozemku ul. Slnečná, Jana Paulovičová 
- odkázanosť)  

11. Diskusia  
12. Uznesenia  
13. Záver 

 

 

 

 

 

 

 



1. Otvorenie 

 

Piate zasadnutie obecného zastupiteľstva (OcZ) v roku 2023 otvoril a viedol 
starosta obce. Všetci poslanci obdržali pozvánku a materiály k jednotlivým bodom 
programu e-mailovou poštou. Skonštatoval prítomnosť deviatich poslancov, čím je 
zasadnutie OcZ uznášaniaschopné. Starosta obce navrhol prítomným poslancom OcZ 
zmenu programu zasadnutia a to rozšírením 5. bodu o správu audítora Združenia obcí 
BOVO za rok 2022, zámenou poradia 7. a 8. bodu a doplnením nového 7. bodu, ktorým 
je návrh na zápis vecného bremena pre Mgr. Michal Deneš, Ing. Hana Macková. 
Následne sa zmení pôvodné číslovanie 7. až 12. bodu programu zasadnutia OcZ na 
8. až 13. bod programu zasadnutia OcZ. Starosta obce dal hlasovať za zmenu 
programu zasadnutia 5. OcZ. 
 

OcZ jednohlasne schválilo zmenu programu zasadnutia 5. OcZ. 
 

Prítomní poslanci (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan 
Kráľovič, PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 

Hlasovali za (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan Kráľovič, 
PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 

Hlasovali proti (menovite): 0 

Zdržal sa hlasovania (menovite): 0 

 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  
 

Za zapisovateľa starosta obce určil Miroslava Folajtara a za overovateľov 
zápisnice Mgr. Elenu Horňanskú a Dušana Kráľoviča. 
 

3. Kontrola plnenia uznesení  
 

Starosta obce skonštatoval, že uznesenia z 4. OcZ, ktoré sa konalo dňa 
21. augusta 2023 sú splnené. 
 

4. Parlamentné voľby 2023 – správa 

 

V tomto bode starosta obce odovzdal slovo predsedovi okrskovej volebnej 
komisie vo Veľkom Orvišti, Miroslavovi Folajtarovi, ktorý obecné zastupiteľstvo 
informoval o priebehu a výsledku hlasovania vo voľbách do NR SR konaných dňa 
30.09.2023. Zhodnotil účasť vo voľbách a informoval o počte získaných hlasov pre 
jednotlivé strany. 
 

5. Správa audítora za rok 2022, Obec Veľké Orvište a OZ BOVO 

 

V tomto bode starosta obce odovzdal slovo ekonómke, Ing. Jane Müllerovej, 
ktorá odprezentovala správu z auditu účtovnej závierky Obce Veľké Orvište za rok 
2022 so záverom, že účtovná závierka poskytuje pravdivý a verný obraz finančnej 
situácie Obce Veľké Orvište k 31. decembru 2022 a výsledku jej hospodárenia za rok 
2022. Následne odprezentovala správu z auditu účtovnej závierky Združenia obcí 
Bašovce, Ostrov, Veľké Orvište za rok 2022 so záverom, že účtovná závierka poskytuje 
pravdivý a verný obraz finančnej situácie Zduženia k 31. decembru 2022 a výsledku 



jej hospodárenia za rok 2022. Obe audítorské správy z overenia účtovnej závierky 
spracovala nezávislá audítorská spoločnosť JURA audit, spol. s r. o., Bratislava. 
 

OcZ zobralo na vedomie a súhlasí so správou z auditu účtovnej závierky 
Obce Veľké Orvište za rok 2022. 
 

Prítomní poslanci (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan 
Kráľovič, PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 

Hlasovali za (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan Kráľovič, 
PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 

Hlasovali proti (menovite): 0 

Zdržal sa hlasovania (menovite): 0 

 

OcZ zobralo na vedomie a súhlasí so správou z auditu účtovnej závierky 
Združenia obcí Bašovce, Ostrov, Veľké Orvište za rok 2022. 
 

Prítomní poslanci (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan 
Kráľovič, PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 

Hlasovali za (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan Kráľovič, 
PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 

Hlasovali proti (menovite): 0 

Zdržal sa hlasovania (menovite): 0  
 

6. Stavebná komunikácia pre IBV Mlyn  
 

Starosta obce oboznámil obecné zastupiteľstvo so zámerom investora IBV Mlyn 
vybudovať obslužnú stavebnú komunikáciu, ktorá bude viesť od štátnej cesty III/1258 
(smer Bašovce) popri prítokovom kanáli rybníka (parc. reg. „C“ č. 827/4 v k. ú. Veľké 
Orvište) cez pozemky vo vlastníctve obce Veľké Orvište (parc. reg. „C“ č. 827/3 
a 911/12 v k. ú. Veľké Orvište) a investora IBV Mlyn (parc. reg. „C“ č. 911/6 a 555/2 
v k. ú. Veľké Orvište) až k pozemku, kde bude vybudovaná infraštruktúra pre IBV Mlyn 
(parc. reg. „C“ č. 827/5 v k. ú. Veľké Orvište). Komunikácia spevnená makadamom 
bude vybudovaná na náklady investora IBV Mlyn v súlade s platným územným plánom 
obce Veľké Orvište. Dôvodom na vybudovanie komunikácie je lepšia prístupnosť a 
zároveň ochrana jestvujúcich prístupových ciest (ulica Páleničná, Športová a Mlynská) 
a cestných mostov pred poškodením, resp. zničením premávkou pracovných strojov a 
nákladných vozidiel súvisiacou s uvedenou výstavbou. 
 

OcZ jednohlasne schválilo vybudovanie obslužnej stavebnej komunikácie 
pre IBV Mlyn na náklady investora IBV Mlyn v súlade platným územným plánom 
obce Veľké Orvište. 
 

Prítomní poslanci (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan 
Kráľovič, PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 

Hlasovali za (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan Kráľovič, 
PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 

Hlasovali proti (menovite): 0 

Zdržal sa hlasovania (menovite): 0 

 



7. Návrh na zápis vecného bremena pre Mgr. Michal Deneš, Ing. Hana Macková  
 

V tomto bode starosta obce oboznámil obecné zastupiteľstvo so žiadosťou Mgr. 
Michala Deneša a Ing. Hany Mackovej o zriadenie vecného bremena a to tak, že Obec 
Veľké Orvište zriaďuje vecné bremeno v prospech Mgr. Michala Deneša a Ing. Hany 
Mackovej, ktoré spočíva v povinnosti každodobého vlastníka strpieť na časti pozemku 
vo vlastníctve Obce Veľké Orvište v kat. území Veľké Orvište parc. reg. „C“ č. 1238 
uloženie a údržbu vodovodnej a kanalizačnej prípojky v rozsahu podľa geometrického 
plánu č. 16/2023 úradne overeného pod č.  G1-212/2023 v prospech každodobého 
vlastníka stavby súp. č. 480 na parc. reg. „C“ č. 1239/34. Uvedené vecné bremeno 
bude zriadené na náklady žiadateľov. 
 

OcZ jednohlasne schválilo zriadenie vecného bremena v prospech 
Mgr. Michala Deneša a Ing. Hany Mackovej, ktoré spočíva v povinnosti 
každodobého vlastníka strpieť na časti pozemku vo vlastníctve Obce Veľké 
Orvište zapísanom na  liste vlastníctva č.  800 v katastrálnom území Veľké 
Orvište parc. reg. „C“ č. 1238, zastavaná plocha a nádvorie o výmere 1247 m², 
uloženie a údržbu vodovodnej a kanalizačnej prípojky v rozsahu podľa 
geometrického plánu č. 16/2023 vyhotoveného Ing. Alexandrou Matyšákovou 
dňa 07.03.2023 úradne overeného pod č.  G1-212/2023 Ing. Danielou Horňákovou  
dňa 27.03.2023 v prospech každodobého vlastníka nehnuteľnosti zapísanej v 
katastrálnom území Veľké Orvište na liste vlastníctva č. 1745, stavba rodinného 
domu, súpisné číslo 480 na parc. reg. „C“ č. 1239/34. 
 

Prítomní poslanci (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan 
Kráľovič, PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 

Hlasovali za (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan Kráľovič, 
PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 

Hlasovali proti (menovite): 0 

Zdržal sa hlasovania (menovite): 0 

 

8. Organizačný poriadok OcÚ 

 

V tomto bode starosta obce oboznámil obecné zastupiteľstvo so zmenami 
v personálnom obsadení obecného úradu a organizačných zložiek obce (materská 
škola, základná škola, školský klub detí, školská jedáleň, knižnica). Personálne 
obsadenie OcÚ a OcZ Veľké Orvište tvorí prílohu č. 1 Organizačného poriadku 
obecného úradu Veľké Orvište. 
 

OcZ zobralo na vedomie a súhlasí s organizačným poriadkom OcÚ. 
 

Prítomní poslanci (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan 
Kráľovič, PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 

Hlasovali za (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan Kráľovič, 
PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 

Hlasovali proti (menovite): 0 

Zdržal sa hlasovania (menovite): 0 

 

 

 



9. Podnety a návrhy poslancov OcZ  
 

V tomto bode poslanec Ing. Jozef Bartko otvoril tému budúcnosti základnej 
školy v obci a informoval sa o podmienkach udržateľnosti školy z dlhodobého 
hľadiska. Starosta obce odprezentoval celkové finančné náklady na chod základnej 
v školskom roku 2023/2024, ktoré predstavujú sumu vo výške cca 61.000,- Eur. Časť 
z týchto nákladov je financovaná zo štátneho rozpočtu na základe počtu žiakov 
základnej školy k 15. septembru príslušného roka, ktorá však nepokrýva celkové 
náklady a preto musí obec sumou vo výške cca 35.000,- Eur dofinancovať celkové 
náklady z rozpočtu obce. Vzhľadom k tomu, že podielové dane nepostačujú na 
dofinancovanie celkových nákladov, musela by obec opätovne pristúpiť k zvýšeniu 
miestnych daní a poplatkov. Výška podielových daní závisí od počtu občanov 
prihlásených k trvalému pobytu v obci,  pričom nie všetci občania, ktorí bývajú v obci, 
sú prihlásení k trvalému  pobytu v obci, čo je jedným z dôvodov, ktoré vyplývajú na 
výšku podielových daní. V súčasnej dobe základnú školu navštevuje v jednej triede 9 
žiakov v dvoch ročníkoch. Pri takomto vývoji počtu žiakov a spôsobe financovania 
základnej školy je chod základnej škole z dlhodobého hľadiska neudržateľný. 
Poslanec Ing. Jozef Bartko preto navrhol urobiť anketu medzi rodičmi materskej školy 
v obci za účelom predbežného zistenia počtu potenciálnych žiakov základnej školy 
v obci. Starosta obce navrhol vypracovať dva návrhy rozpočtu obce a to jeden 
v prípade zrušenia základnej školy a druhý v prípade udržania základnej školy. 
 

Ďalej poslanec Ing. Jozef Bartko uviedol, že bol oslovený kuchárkami školskej 
jedálne, ktoré vyslovili nespokojnosť s ich platovými podmienkami v školskej jedálni, 
že platy im v poslednom období neboli zvyšované, nemajú osobné príplatky a nie je 
im poskytovaný príspevok na stravovanie. Následne sa k platovými náležitostiam 
kuchárok vyjadril starosta obce, ktorý uviedol, že informácie, ktoré kuchárky uvádzajú 
nie sú pravdivé. Platy zamestnancov obce (a teda aj kuchárok) upravuje zákon 
č. 553/2003 Z. z. o odmeňovaní niektorých zamestnancov pri výkone práce vo 
verejnom záujme a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 
predpisov. V ich prípade plat pozostáva z tarifného platu a osobného príplatku. Tarifné 
platy zamestnancov boli zvyšované od 1.7.2022 nariadením vlády SR č. 220/2022 a 
následne od 1.1.2023 a od 1.9.2023 nariadením vlády SR č. 296/2022. Zároveň sú 
obom kuchárkam priznané osobné príplatky. V roku 2022 bola obom kuchárkam 
vyplatená odmena vo výške 500,- Eur vyplývajúca z dodatkov ku kolektívnym zmluvám 
vyššieho stupňa pre štátnu službu a verejnú službu na rok 2022 a zároveň odmena 
poskytnutá zamestnávateľom. Stravovanie kuchárok je zabezpečené vo vlastnej 
(školskej) jedálni, nakoľko však hlavná kuchárka nemôže zo zdravotných dôvodov 
využiť tento spôsob stravovania, poskytuje jej zamestnávateľ príspevok na 
stravovanie. Prieskumom platov kuchárok v porovnateľných školských jedálňach  bolo 
zistené, že ich platy sú adekvátne počtu stravníkov v školskej jedálni.  

 

 

10. Rôzne 

 

 Kultúrne akcie  
Starosta obce informoval obecné zastupiteľstvo, že v kultúrnom nie je možné 
v súčasnej dobe organizovať kultúrne podujatia. Vnútorné priestory kultúrneho 
domu po rekonštrukcii strechy nie sú prevádzkyschopné - kuchyňa slúži ako 
archív a sklad vecí z obecného úradu, kde prebieha komplexná rekonštrukcia, 



chýba podlahová krytina parketu a v súčasnej dobe sa realizujú nátery stien 
vnútorných priestorov. 
 

Preto starosta obce navrhol, aby sa úcta k starším realizovala buď formou omše 
s občerstvením pri kostole alebo formou balíčkov pre občanov vo 65 rokov 
a starších. Obecné zastupiteľstvo sa zhodlo na balíčkoch, ktoré pripraví 
kultúrna komisia a s distribúciou občanom pomôžu poslanci obecného 
zastupiteľstva. Poslanec Pavol Táborský navrhol nákup  balíčkov v jeho predajni 
za nákupné ceny. 
 

Príchod sv. Mikuláša oslávia žiaci základnej školy a deti materskej školy vo 
priestoroch základnej a materskej školy. Obecný úrad pripraví pre žiakov a deti 
balíčky. 
 

Obecná zabíjačka sa uskutoční dňa 09.12.2023 na námestí pri obecnom úrade, 
čiastočne s využitím kultúrneho domu bez kuchyne. 
 

Novoročný ohňostroj obec organizovať nebude z dôvodu zložitej finančnej 
situácie. V prípade záujmu fyzických osôb môžu na vlastné náklady ohňostroj 
uskutočniť na námestí pri obecnom úrade v čase od 18.00 do 24.00 h dňa 
31.12.2023. 
 

Tieto rozhodnutia vzišli po vzájomnej diskusii a poslanci OcZ s nimi súhlasili. 
 

 Projektové zámery a realizácia projektov 

Starosta obce informoval poslancov OcZ o projektových zámeroch: 
 

Rekonštrukcia OcÚ - stavebné práce prebiehajú podľa harmonogramu. 
 

Detské ihrisko Rodinka - MPSVR SR vyhovelo našej žiadosti o navýšenie 
finančných prostriedkov na jednotlivé prvky detského ihriska. Cenový limit na 
jednotlivé prvky bude 36.450,- Eur, namiesto pôvodného limitu vo výške 
32.000,- Eur. Máme platné stavebné povolenie, pripravujeme verejné 
obstarávanie. 
 

Vybavenie zberného dvora - úspešný výherca dodal traktor s čelný nakladačom, 
ramenový kontajnerový nosič za traktor a nádrž na kuchynský olej, zostáva 
dodať ešte kontajnery. Dodávateľ zaškolil obsluhu traktora a ramenového 
kontajnerového nosiča. 
 

Workoutové ihrisko - objednané prvky boli dodané. Starosta obce požiadal 
poslancov obecného zastupiteľstva o pomoc pri osadení a betónovaní 
kotviacich prvkov jednotlivých zariadení, s čím poslanci súhlasili.  
 

 Práce zamestnancov a aktivačných zamestnancov 

Starosta obce informoval, že pracovníci obecného úradu na futbalovom ihrisku 
osadili detský kolotoč, na zastávke autobusu pri obecnom úrade umiestnili 
informačnú tabuľa a v súčasnej dobe realizujú nátery stien vnútorných 
priestorov kultúrneho domu. Aktivační pracovníci kosia obecné plochy. 
 



 Uvoľnenie obecného pozemku ul. Slnečná 

Obecný pozemok na ulici Slnečnej bol doterajším nájomcom a užívateľom 
uvoľnený a na náklady p. Tomáša Nedorosta boli na prístupovej komunikácie 
vykonané udržiavacie práce spočívajúce v spevnení komunikácie 
makadamom. 
 

 Jana Paulovičová odkázanosť 

Starosta obce informoval poslancov obecného zastupiteľstva, že zdravotný stav 
p. Jany Paulovičovej je taký, že je odkázaná na pomoc inej fyzickej osoby. 
Z tohto dôvodu bola umiestnená v zariadení opatrovateľskej služby Lumen 
v Piešťanoch, kde môže byť umiestnená maximálne 3 mesiace. V tejto 
súvislosti starosta obce poďakoval za pomoc pri jej umiestnení poslankyni Mgr. 
Elene Horňanskej. Poslanec Jozef Valo poznamenal, že p. Jana Paulovičová 
má ešte brata Ladislava Pauloviča, ktorý býva v Moravskom Lieskovom, na 
ktorého by sme sa mohli pokúsiť obrátiť a požiadať o pomoc so starostlivosťou 
o sestru.  
 

 

11. Diskusia 

 

Poslanec Ing. Marián Šiška upozornil, že telekomunikačné káble na ulici 
Páleničnej stále nie sú upevnené. Starosta obce k tomuto uviedol, že i napriek 
viacerým urgenciám, prevádzkovateľ káble doposiaľ neupevnil a bude znova 
urgovaný. 
 

 

12. Uznesenia 

 

V závere zasadnutia boli prečítané uznesenia, ktoré tvoria prílohu zápisnice.  
 

13. Záver 
 

Zasadnutie OcZ ukončil starosta obce poďakovaním poslancom OcZ za ich 
účasť na 5. OcZ, poďakoval za spoluprácu a účasť na obecných akciách a informoval 
ich, že ďalšie zasadnutie OcZ v roku 2023 plánuje zvolať v mesiaci november 2023. 
 

 

Zapísal:   Miroslav Folajtar  
Overovatelia zápisnice: Mgr. Elena Horňanská 

    Dušan Kráľovič 

 

 

 

 

 

 

 

PhDr. Pavol Paulovič 

starosta obce 

 


